

Title (en)

PROTECTION LAYER.

Title (de)

SCHUTZSCHICHT.

Title (fr)

COUCHE DE PROTECTION.

Publication

EP 0219536 A1 19870429 (DE)

Application

EP 86902820 A 19860417

Priority

DE 3513882 A 19850417

Abstract (en)

[origin: WO8606106A1] The protection layer (3, 4, 5) applied to a receiver object (1) by a vacuum plasma projection process comprises an adherence layer (3), an intermediate layer (4) and a coating layer (5). In order to enable a universal application of the protection, particularly in the construction of turbines, foundry and nuclear technique, the adherence layer (3) is made of a selected material having a composition and a thermal expansion coefficient close to those of the material of the object to be coated (1). The intermediate layer (4) is comprised of a mixture of the material of the adherence layer (3) and of that of the coating layer (5) and the coating layer is comprised of a thick layer of sprayed material selected in the group of borides, carbides, nitrides and oxides of preferably TiB₂ or Al₂O₃.

Abstract (fr)

La couche de protection (3, 4, 5) appliquée à un objet récepteur (1) par un procédé de projection de plasma sous vide comporte une couche d'adhérence (3), une couche intermédiaire (4) et une couche de revêtement (5). Afin de permettre une application universelle de la protection, notamment dans la construction des turbines, la fonderie et la technique nucléaire, la couche d'adhérence (3) est choisie dans un matériau ayant une composition et un coefficient de dilatation thermique proches de ceux du matériau de l'objet à recouvrir (1). La couche intermédiaire (4) se compose d'un mélange de matériau de la couche d'adhérence (3) et de la couche de revêtement (5) et la couche de revêtement est constituée par une couche épaisse pulvérisée d'un matériau choisi dans le groupe des borures, carbures, nitrides et oxydes de préférence du TiB₂ ou AL₂O₃.

IPC 1-7

C23C 28/00; C23C 4/12

IPC 8 full level

C23C 4/02 (2006.01); **C23C 4/06** (2016.01); **C23C 28/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

C23C 4/02 (2013.01 - EP US); **C23C 28/00** (2013.01 - EP US); **Y10T 428/12458** (2015.01 - EP US); **Y10T 428/12576** (2015.01 - EP US);
Y10T 428/12646 (2015.01 - EP US); **Y10T 428/12806** (2015.01 - EP US)

Cited by

DE19625274A1; CN100350068C; CN103849834A

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8606106 A1 19861023; AT E68019 T1 19911015; DE 3513882 A1 19861023; DE 3681778 D1 19911107; EP 0219536 A1 19870429;
EP 0219536 B1 19911002; JP S62502974 A 19871126; US 4808487 A 19890228

DOCDB simple family (application)

EP 8600225 W 19860417; AT 86902820 T 19860417; DE 3513882 A 19850417; DE 3681778 T 19860417; EP 86902820 A 19860417;
JP 50271386 A 19860417; US 94284287 A 19870115